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Protokół  

z VIII sesji Rady Gminy w Kleszczewie 

odbytej 25 maja 2011 r. 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16: 15 Przewodniczący Rady, pan Henryk Lesiński, 

który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum.  

 

W sesji udział wzięli radni: 

 

Marek Borowczyk   

Jarosław Bytniewski   

Rafał Drzewiecki    

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński      

Kazimierz Lesiński    

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt   

Katarzyna Ratajczak 

Krzysztof Socha 

Rafał Socha  

Krzysztof Świątczak 

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska   

Katarzyna Zaradzka 

 

oraz sołtysi:  

 

Jolanta Fludra 

Bożena Karolczak 

Czesław Książkiewicz 

Stanisław Lesiński 

Jan Mąderek 

Halina Michalak – Szczepaniak 

Eugeniusz Nowicki 

Ferdynand Nowicki 

Mirosława Rutkowska 

Grzegorz Siwek 

 

a także: 

 

Wójt Gminy Kleszczewo  - Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Radca Prawny – dr Anna Woźniak – Tyczka 
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Podinspektor ds. planowania przestrzennego – Anna Jaszczyńska  

Przedstawiciel Energii Zachód Sp. z o.o. – Halina Nowak 

Przedstawiciel Q & A Consulting Sp. z o.o. sp. k (z ramienia Energii Zachód Sp. z o.o.) – 

Piotr Komorowski 

Przedstawiciel Integra Sp. z o.o. – projektant zmiany SUiKZP – Ryszard Kajetańczyk  

Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach – Grzegorz Stachowiak 

P.o. Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie – Ewa Kornecka 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ziminie – Paweł Melewski 

Dyrektor GOKiS – Michał Żelazek. 

 

 

Porządek posiedzenia sesji: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo dla wybranych terenów w obrębie 

geodezyjnym Gowarzewo, w celu określenia zasad lokalizacji urządzeń związanych z 

wydobyciem i przesyłem gazu ziemnego. 

6. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia opłat  za  korzystanie z  hal  sportowych  na terenie 

Gminy Kleszczewo.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z  hal sportowych  

należących do Gminy Kleszczewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości opłaty  za wpis do rejestru żłobków i 

klubów dziecięcych. 

9. Podsumowanie roku szkolnego 2010/2011- informacja dyrektorów. 

10. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

11. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

12. Odpowiedzi na interpelacje. 

13. Zapytania i wolne wnioski. 

14. Zakończenie. 

 

 

Ad.2 porządku posiedzenia 

Nie zgłoszono interpelacji. 

 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Radni nie mieli uwag merytorycznych do protokołu z poprzedniej sesji. 

Pani Sekretarz poprosiła radnych, żeby ewentualne poprawki do protokołu z Sesji były 

nadsyłane najpóźniej w przeddzień Sesji. 

 Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania.  W chwili głosowania na sali 

obecnych było 13 radnych, wszyscy opowiedzieli się za przyjęciem protokołu. 
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Ad.4 porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Sekretarz  przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych podczas VII Sesji Rady Gminy (w załączeniu). 

 

Na salę obrad weszli Radni: Katarzyna Ratajczak i Rafał Socha. 

 

Ad 5. porządku posiedzenia 

P. Sekretarz poinformowała, że zgodnie z ustaleniami poczynionymi podczas 

posiedzeń komisji przy omawianiu projektu uchwały w sprawie  zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy  na sesję  zaproszeni 

zostali przedstawiciele Energii Zachód Sp. z o.o.  oraz projektant zmiany SUiKZP, którzy  

przedstawią szczegółową  informację  i udzielą odpowiedzi na pytania. 

Pan Przewodniczący poprosił o przedstawienie informacji przez zaproszonych gości. 

Pani Halina Nowak poinformowała, że inwestycja dotycząca poszukiwań gazu 

ziemnego, która jest programem pilotażowym, odbywa się jednocześnie na terenie trzech 

gmin, oprócz Gminy Kleszczewo są to Gmina Kostrzyn oraz Gmina Swarzędz. Wieża 

wiertnicza w odwiercie „Trzek III” zostanie zdemontowana za około dwa tygodnie. 

Pan Paweł Komorowski dopowiedział, że po zdemontowaniu wieży w miejscu 

odwiertu pozostanie instalacja na wzór hydrantu. Powiedział też, że mieszkańcy okolicznych 

terenów są na bieżąco informowani o postępach inwestycji oraz przekazał  informatory z 

numerem telefonu do kontaktu w przypadku pytań dotyczących ww. inwestycji. 

Radny Świątczak spytał o kwestię bezpieczeństwa mieszkańców oraz o rodzaj 

zabezpieczenia miejsca odwiertu po demontażu wieży wiertniczej. Radnego interesowało też, 

jakie korzyści z tej inwestycji może mieć gmina oraz przekazał obawy mieszkańców, że prace 

prowadzone przez  Energię Zachód Sp. z o.o. są  przyczyną częstych awarii prądu na terenie 

Gminy Kleszczewo.  

Pan Paweł Komorowski powiedział, że po demontażu wieży wiertniczej nie ma 

możliwości dostania się do odwiertu, więc nie stanowi on zagrożenia dla mieszkańców.  

W kwestii bieżących zagrożeń mieszkańcy są informowani na bieżąco – otrzymują 

informatory, są powiadamiani telefonicznie lub przedstawiciele firmy osobiście ich 

odwiedzają. Prace na wiertni prowadzi doświadczona firma Poszukiwania Nafty i Gazu Nafta 

Sp. z o.o. z Piły.  

Pani Halina Nowak dopowiedziała, że firmę obowiązują przepisy ustawy Prawo 

geologiczne i górnicze. Zanim rozpocznie się odwiert należy skompletować i przedłożyć 
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odpowiednie dokumenty, aby uzyskać pozwolenia na prowadzenie działalności. Natomiast, 

jeżeli chodzi o awarie prądu to problem ten dotyka też Energię Zachód Sp. z o.o., ponieważ 

każde wyłączenie prądu oznacza wstrzymanie prac i straty finansowe. Enea S.A. 

poinformowała ich, że częste awarie są wynikiem prac wewnętrznych ENEI. Energia Zachód 

Sp. z o. o. przed rozpoczęciem inwestycji musiała uzyskać warunki przyłączenia do sieci 

energetycznej, więc nie powodują skoków napięcia, ani przeciążeń. Pani Nowak powiedziała, 

że będą dociekać przyczyn częstych awarii w ENEI oraz jak uzyskają odpowiedź to 

oficjalnym pismem poinformują mieszkańców. 

Pan Paweł Komorowski odpowiedział na pytanie dotyczące korzyści dla Gminy – jest 

to opłata eksploatacyjna – od każdej wydobytej jednostki kopaliny. W chwili obecnej do kasy 

Gminy trafia 60 % tej opłaty, a bardzo prawdopodobne, że będzie to 90 %, ponieważ trwają 

prace nad zmianą ustawy, pozostała część opłaty trafia do Skarbu Państwa. Obecnie opłata ta 

wynosi 28 tys. zł. za każde 10 mln m3 wydobytego gazu. Złoże, o którym jest mowa jest 

szacowane na 10 mld m3 gazu ziemnego. Drugą korzyścią jest podatek od nieruchomości. 

Radny Świątczak zauważył, że dla tego typu inwestycji potrzeba szeregu 

infrastruktury towarzyszącej, czy Gmina powinna się już do tego przygotowywać? 

Pani Halina Nowak przypomniała, że jest to złoże poszukiwawcze, obecnie bada się 

czy złoże nadaje się do eksploatacji. Dodała również, że w momencie wydobycia gazu na 

odwiercie nie ma prowadzonych wielu prac, a centrum oczyszczania gazu znajduje się na 

terenie Gminy Kostrzyn w Siekierkach. Jeżeli okaże się, że złoże nadaje się do eksploatacji to 

odwierty w przeciągu dwóch lat zostaną połączone rurociągami i gaz będzie odprowadzany 

do centrum oczyszczania gazu w Siekierkach i stamtąd dalej. Jednak podkreśliła, że na razie 

są to plany. 

Pan Komorowski dopowiedział, że nie jest to  gaz łupkowy. 

Pani Sołtys Michalak – Szczepaniak potwierdziła, że przedstawiciele Energii Zachód 

Sp. z o.o. rozmawiają z mieszkańcami informując ich na bieżąco oraz spytała o zapowiedź 

naprawy ulicy Czereśniowej, w kierunku Taniborza i spytała dlaczego na terenie Gminy 

Kleszczewo odwiert ma nazwę „Trzek III”. 

Pani Halina Nowak potwierdziła, że droga zostanie naprawiona. 

Na pytanie o nazwę odwiertu odpowiedział Pan Wójt mówiąc, że firma prowadząca 

odwierty zwróciła się do gminy z prośbą o akceptację nazwy odwiertu. Nazwa ta ma służyć 

łatwiejszej identyfikacji, dlatego gmina zgodziła się na nią. 

Radny Drzewiecki zapytał czy gminne OSP mają organizowane szkolenia w związku 

z powstającą inwestycją. 
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Pani Halina Nowak odpowiedziała, że są służby ratownictwa górniczego, które są 

informowane o tym, co dzieje się na wiertni, są one też zapraszane na wiertnie, żeby zapoznać 

się z sytuacją. Można powiedzieć, że ma to charakter szkoleń ratownictwa górniczego.  

Radny Rajchelt zapytał czy Energia Zachód Sp. z o.o. przewiduje realizację kolejnych 

wiertni na terenie Gminy Kleszczewo oraz na jaką głębokość sięga odwiert. 

Pan Paweł Komorowski odpowiedział, że nie są planowane kolejne wiertnie, a odwiert 

ma głębokość rzędu 4 km. 

Radny Rajchelt zapytał czy inne wiertnie na wschód od Gminy należą do Energii 

Zachód Sp. z o.o. 

Pan Komorowski powiedział, że do nich należy tylko ta jedna wiertnia i dodał, że są 

też inne firmy posiadające koncesję na tego typu działalność. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie głosu Pana Ryszarda Kajetańczyka. 

Pan Kajetańczyk poinformował Radnych, że uchwała podejmowana na obecnej sesji 

jest konsekwencją uchwały nr XLIV/309/2010 z dnia 9 czerwca 2010 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Kleszczewo dla wybranych terenów w obrębie geodezyjnym 

Gowarzewo, w celu określenia zasad lokalizacji urządzeń związanych z wydobyciem i 

przesyłem gazu ziemnego. Obecne SUiKZP Gminy Kleszczewo nie odnosi się do kwestii 

związanych ze złożami gazu ziemnego, dlatego inwestor zwrócił się do Gminy z wnioskiem o 

zmianę SUiKZP. Prace nad zmianą SUiKZP odbywają się na koszt Energii Zachód Sp. z o.o. 

Ponieważ radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały Nr VIII/53/2011, 

Przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania.  

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr VIII/53/2011 została podjęta. 

 

Ad 6. porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr VIII/54/2011  

w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z hal sportowych na terenie Gminy Kleszczewo.  

Pani Sekretarz poprosiła Radnych o poprawienie omyłek pisarskich w projekcie uchwały: 

- paragraf 4 – zamiast uchwała nr XI/57/2003 powinno być: uchwała nr XI/58/2003, 

- załącznik nr 1 do uchwały – punkt 3 podpunkt 1 i 2 zamiast od poniedziałku do 

piątku powinno być: od poniedziałku do soboty, natomiast w podpunkcie  3 powinno być w 

niedziele i święta, 
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- załącznik nr 2 do uchwały – dni analogicznie do załącznika nr 1, oraz pkt. 6 

podpunkt 1 – powinno być w godz. 16: 00 – 23: 00, zamiast: 15:30 – 23:00. Zmiana wynika z 

faktu, że w przedmiotowych salach  lekcje odbywają się do godziny 15:50. 

Radny Świątczak spytał o zapis w paragrafie 2 uchwały, który upoważnia Wójta do 

zwolnień lub ulg w opłatach za korzystanie z hal sportowych, czy zapis ten ma jakieś odrębne 

uregulowanie prawne? 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że upoważnienie takie zawarte było w uchwałach 

dotychczas obowiązujących. Nie ma odrębnych uregulowań prawnych w tym zakresie, 

decyzje Wójta mają charakter uznaniowy i  skutkuje to tym, że zwolnienie z opłaty skutkuje 

przekazaniem środków z tego tytułu do GOKIS  z budżetu gminy. Dodała również, że takich 

zwolnień nie ma dużo.  

Radny Świątczak spytał czy nie warto byłoby wprowadzić katalog stałych 

maksymalnych stawek zwolnień. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że jeśli wprowadzić katalog zwolnień to musiałby 

zostać zawarty w uchwale rady Gminy, jednak trudno byłoby przewidzieć wszystkie sytuacje 

i uwzględnić je w uchwale, tak więc proponowany zapis  w projekcie uchwały jest chyba 

najlepszym rozwiązaniem. 

Radny Drzewiecki spytał czy w załączniku nr 2 do uchwały w punkcie 1 pozostaje 

godzina 15: 30, czy powinna być 16:00? 

Pani Sekretarz powiedziała, że tak, ponieważ zostało ustalone z dyrektorem 

Stachowiakiem, że na ostatniej godzinie lekcyjnej nie będą odbywały się zajęcia WF. 

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały , Przewodniczący przeszedł więc do 

procedury głosowania.  

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr VIII/54/2011 została podjęta. 

 

Ad 7. porządku posiedzenia 

Następnie pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr VIII/55/2011 w sprawie 

przyjęcia Regulaminu korzystania z hal sportowych należących do Gminy Kleszczewo.  

Pani Sekretarz poprosiła Radnych o naniesienie poprawki  w par. 2  ust. 1 pkt. 2 

projektu uchwały -  powinno być:  z administratorem hali  zamiast: z Dyrektorem GOKiS. 

Podczas posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury zgłoszona została propozycja aby w 

par. 1 ust. 1 pkt. 2  określić z jakim wyprzedzeniem  powinno się uzgodnić możliwość 
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korzystania z hali w soboty, niedzielę i święta. Rozważano różne terminy, ostatecznie jednak 

postanowiono aby w tej kwestii wypowiedział się Dyrektor GOKiS. 

Dyrektor GOKiS  określił, że wystarczy termin 3-dniowy. 

Radny Urbaniak spytał o paragraf 4 pkt. 2 czy nie miał być ustalony czas, do którego 

jest prawo odwołania zajęć na hali? 

Pani Sekretarz powiedziała, że w trakcie dyskusji na komisji ustalono, że odwołanie 

może dotyczyć imprez masowych organizowanych przez gminę, a te są organizowane z 

dużym wyprzedzeniem, więc nie ma zagrożenia odwołania zajęć z dnia na dzień, dlatego ten 

zapis pozostał niezmieniony. Ponadto  umowa zawarta pomiędzy GOKIS a wynajmującym 

doprecyzowuje te kwestie.  

Radny Rafał Socha spytał o zapis dotyczący wynajmowania hali z 3 – dniowym 

wyprzedzeniem. Wyraził obawę, że zapis ten może stanowić poważne ograniczenie w 

wynajmowaniu hali. Jeżeli chętne osoby zgłoszą się do administratora hali np. w czwartek lub 

piątek to zgodnie z Regulaminem hala nie będzie mogła być im wynajęta, mimo, że będzie 

wolna. 

Pani Sekretarz wytłumaczyła, że zapis ten powstał na wniosek Komisji Oświaty  

i Kultury i jest „wyciągnięciem ręki” w stronę pracowników hali. Pracownicy hali mają  

40 – godzinny system pracy tygodniowej i jeżeli pracownik przychodzi do pracy w weekend 

to nie jest mu wypłacane wynagrodzenie za nadgodziny, tylko odbiera dzień wolny w trakcie 

tygodnia -  pracownicy pozostają więc w dni wolne od pracy w „gotowości”. Gdyby hale 

sportowe  w soboty, niedziele i święta miały być dostępne w każdym momencie, to konieczne 

byłoby zatrudnienie dodatkowych pracowników, co  skutkuje zwiększeniem kosztów. 

Pan Michał Żelazek powiedział, że podczas jego pięcioletniej pracy na stanowisku 

administratora hali nie zdarzyła się sytuacja, że trzeba było odmówić wynajęcia hali, 

ponieważ nie była ona rezerwowana z odpowiednim wyprzedzeniem, pomimo tego, ze 

takiego doprecyzowania dotychczas nie było. 

Radny Drzewiecki przybliżył pozostałym osobom jak wyglądała dyskusja na Komisji 

Kultury i Oświaty. Był pomysł, żeby wprowadzić obostrzenie, do kiedy można zgłaszać chęć 

wynajęcia hali ze względu na pracowników, żeby nie byli zmuszeni rezygnować z 

wcześniejszych planów na weekend, ponieważ np. wieczorem w piątek zgłasza się osoba 

chętna do wynajęcia hali. Radny powiedział też, że na komisji padła propozycja, żeby dodać 

zapis, że halę można rezerwować na weekend do piątku do godziny 12:00. Powiedział też, że 

3 – dniowe wyprzedzenie może faktycznie stanowić problem. 
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Radny Rafał Socha powiedział, że do tej pory na hali sportowej w Tulcach bywało tak, 

że jeżeli były zainteresowane osoby wynajmem hali w sobotę to dzwoniły do administratora 

hali i jeżeli on miał czas to hala była wynajęta. W takiej sytuacji po uchwaleniu Regulaminu 

byłby on złamany. 

Pan Wójt powiedział, że obserwuje się brak zainteresowania wynajmem hali 

sportowych w soboty, stąd też zostały obniżone ceny tego wynajmu. Dodał też, że dla dobra 

pracowników powinno się wprowadzić pewne ograniczenia czasowe. Intencją jest, żeby hale 

sportowe pracowały normalnie w soboty, jednak indywidualnych wynajmów jest bardzo 

mało. 

Radny Świątczak stwierdził, że być może wynajem hali w dni wolne od pracy okaże 

się nieopłacalny z powodu nadgodzin. 

Radny Rafał Socha spytał panią mecenas Woźniak - Tyczkę czy wynajęcie hali 

sportowej w piątek będzie zgodne z Regulaminem w obecnej wersji. 

Pani mecenas potwierdziła, że nie. 

Radny Bytniewski powiedział, że sprawy te powinny  być w gestii dyrektora GOKiS – 

jeżeli będzie miał pracowników na weekend to hale wynajmie, a jeżeli nie to odmówi 

wynajmu. 

Pan Michał Żelazek powiedział, że jeżeli chodzi o godziny nadliczbowe to każdy 

pracownik może mieć maksymalnie 150 takich godzin w roku. Pracownicy w zeszłym roku 

wykorzystali 140 nadgodzin, mimo, że hala nie była wynajmowana bardzo często. 

Przewodniczący Lesiński spytał czy były sytuacje, że osoby chętne na wynajem hali 

zgłaszały się np. w piątek? 

Pan Żelazek odpowiedział, że nie. 

Pani Sekretarz powiedziała o propozycji zmiany zapisu, którą podała Pani mecenas. 

Zapis brzmiałby: „z odpowiednim wyprzedzeniem”, czyli nie ograniczałby sztywno do 

pewnej ilości dni, a z drugiej strony sygnalizowałby, że jeżeli osoby zgłoszą się na ostatnią 

chwilę to mogą dostać odmowę wynajmu. 

Radny Bytniewski powiedział, że według niego pomysł na zmianę zapisu podany 

przez Panią mecenas jest dobry. 

Radny Drzewiecki powiedział, że proponuje aby wrócić do zapisu pierwotnego 

projektu uchwały tj. „ w uzgodnieniu z administratorem hali” bez doprecyzowania z jakim 

wyprzedzeniem   i przejścia  do głosowania. 
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Przewodniczący Lesiński poddał pod głosowanie treść par. 2 ust.1 pkt 2  projektu 

uchwały w brzmieniu „ w soboty, niedziele i święta w ramach potrzeb uzgodnionych z 

administratorem hali”.  

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych, którzy głosowali w sposób 

następujący: 

- za 13  radnych,  

- przeciw - 1 radny, 

- wstrzymujący się - 1 radny. 

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do 

procedury głosowania nad projektem uchwały: 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 

- za 13  radnych,  

- przeciw - 1 radny, 

- wstrzymujący się - 1 radny. 

Uchwała Nr VIII/55/2011 została podjęta. 

Ad 8. porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr VIII/56/2011  

w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.  

Radny Świątczak spytał czy jest to opłata jednorazowa i czy gmina weryfikuje przed 

pobraniem opłaty, że osoba zakładająca żłobek spełnia wszystkie wymogi oraz czy już są 

złożone wnioski na tego typu działalność. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że opłata jest jednorazowa, a  wszystkie wymogi 

określone w ustawie i przepisach wykonawczych  muszą być spełnione  przez składającego 

wniosek przed wpisaniem do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. Do tej pory nie 

wpłynęły  wnioski w sprawie wpisu. 

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do 

procedury głosowania.  

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych, wszyscy opowiedzieli się 

za jej podjęciem. 

Uchwała Nr VIII/56/2011 została podjęta. 

 

Ad 9. porządku posiedzenia 
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Dyrektorzy Zespołów Szkół w Kleszczewie i Tulcach przedstawili informacje dotyczące 

podsumowania roku szkolnego 2010/2011. Przedstawione sprawozdania oraz zestawienia 

stanowią załączniki do protokołu. 

Poza tym p.o. Dyrektor Kornecka poinformowała Radnych o remontach, jakie odbyły 

się w Zespole Szkół w Kleszczewie: 

- remont toalet na trzecim piętrze budynku, 

- wymiana drzwi wejściowych od strony pętli autobusowej, 

- wymian drzwi na korytarzu na pierwszym piętrze budynku. 

Następnie dyrektor Stachowiak poinformował radnych o zakupie szafek ubraniowych 

dla uczniów kl. IV-VI szkoły podstawowej i gimnazjum (292 szafki indywidualne).  

W Zespole Szkół w Tulcach została również zainstalowana (w całym budynku) 

internetowa sieć bezprzewodowa. Przeprowadzono też archiwizację Zespołu Szkół przez 

zewnętrzną firmę ArchiGeo, zakupiono materiały dydaktyczne oraz wdrożono system 

ochrony danych osobowych – GIODO.  

Inne inwestycje w Zespole Szkół w Tulcach to: 

- adaptacja pomieszczenia dla zajęć terapeutycznych, 

- adaptacja pomieszczenia dla personelu, 

- przygotowanie sali nr 60 dla grupy 6 – latków i klasy I a (dzieci sześcioletnie), 

- adaptacja dodatkowego pomieszczenia dla świetlicy, 

- zakup pieca i sprzętu kuchennego, 

- budowa placu zabaw. 

Salę obrad opuścili Radni: Katarzyna Ratajczak i Rafał Socha. 

W dalszej kolejności głos zabrał Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ziminie. Pan Paweł 

Melewski poinformował radnych, że do Szkoły Podstawowej w Ziminie uczęszcza 71 

uczniów, a do zerówki 13 dzieci. Zatrudnionych jest 7 nauczycieli na pełen etat i 7 na 

niepełne etaty. Poza tym szkoła zatrudnia 5 pracowników obsługi, w tym 3 na pełen etat. 

Dyrektor powiedział też, że w szkole zostały wyremontowane trzy sale, a kolejne trzy 

będą malowane w okresie wakacyjnym. 

Szkoła bierze udział w programie „Radosna Szkoła”, którego efektem było 

wyposażenie sali z miejscem zabaw dla klasy 1. Obecnie szkoła jest w trakcie 

przygotowywania wniosku do Stowarzyszenia Światowid na dofinansowanie 

multimedialnej pracowni językowej. 

Dyrektor poinformował poza tym, że szkoła bierze udział w programach: „Owoce w 

szkole” i „Szklanka mleka”.  
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Od tego roku szkolnego do września 2013 roku (również w trakcie wakacji) 

realizowany jest program „Z Małej Szkoły w Wielki Świat”, który jest finansowany z 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

Program polega na dodatkowych zajęciach dla dzieci – są to 4 dodatkowe godziny 

tygodniowo, zajęcia mają formę projektów i podzielone są na dwa bloki tematyczne: 

społeczno – obywatelski i matematyczno – przyrodniczy. 

Poza tym będą organizowane obozy, podczas których uczniowie mogą uczestniczyć w 

zajęciach prowadzonych przez studentów pod nadzorem nauczycieli. Pod koniec roku 

szkolnego odbędą się dwie „Zielone Szkoły” – do Myśliborza i Szklarskiej Poręby. 

Dyrektor powiedział, że rok szkolny 2010/2011 przebiegł zgodnie z harmonogramem. 

M.in. przez cały rok, raz w miesiącu, były organizowane koncerty (Wielkopolskie Biuro 

Koncertowe), był dekorowany hol szkoły, były lekcje wyjazdowe do np. Palmiarni 

Poznańskiej i Muzeum Archeologicznego itd. 

Dyrektor powiedział też o licznych konkursach, w których biorą udział uczniowie: 

m.in. „Powiat z klasą”, „Najładniejsza Piosenka”, „Kolęd i Pastorałek”, konkurs 

znajomości lektur oraz we wszystkich konkursach sportowych organizowanych na terenie 

gminy. Poza tym uczniowie od 5 lat zbierają makulaturę. Odbywa się to klasami na 

zasadach konkursu o „Puchar Przechodni”. Średnio zbiera się 10 ton makulatury. 

Realizuje się też program „Telefony dla Afryki”, który polega na przekazaniu starych, 

nieużywanych telefonów komórkowych na rzecz ubogich mieszkańców Afryki. 

Radny Drzewiecki spytał panią Kornecką czy komputerowe badanie wzroku było 

odpłatne. 

Pani Dyrektor potwierdziła, że było płatne i dla osób chętnych. 

Radny Świątczak spytał czy dziennik elektroniczny jest bezpieczny oraz czy są 

podejrzenia, że można się do niego włamać i np. poprawić oceny. 

Pani Kornecka powiedziała, że firma, która obsługuje dziennik – Vulcan, zapewnia 

również zabezpieczenia oraz, że nie było prób włamania do tej pory. 

Przewodniczący Lesiński spytał czy są prowadzone nadal tradycyjne dzienniki? 

Pani Kornecka udzieliła odpowiedzi, ze tradycyjne dzienniki są nadal prowadzone. 

Dyrektor Stachowiak powiedział, że w ZS w Tulcach jest dziennik elektroniczny 

firmy Librus, który jest jego zdaniem lepszy od wymienionego przez panią Kornecką. 

Dane przechowywane są na trzech serwerach rozmieszczonych w trzech różnych 

miejscach, które są tajne. 
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Pani Sekretarz zwróciła się z pytaniem do dyrektora Melewskiego, czym 

spowodowana jest mniejsza liczba uczniów w szkole -  czy jest to spowodowanie niżem 

demograficznym czy też są inne przyczyny. Czy rozwój budownictwa ma wpływ na 

liczbę dzieci w szkole? 

Dyrektor odpowiedział, że faktycznie budownictwo się rozwija, ale wprowadzają się 

głównie młodzi ludzie, którzy nie mają jeszcze dzieci w wieku szkolnym. Drugą 

przyczyną jest też niż demograficzny, natomiast są pojedyncze przypadki, kiedy rodzice 

decydują się na przeniesienie dzieci do innej szkoły. 

Radny Drzewiecki spytał czy zauważono tendencję wzrostową w zapisach do ZS w 

Tulcach. 

Dyrektor Stachowiak powiedział, że w przedszkolu do grup 3- i 4-latków było więcej 

chętnych niż miejsc i niestety nie można było wszystkich przyjąć. W szkole podstawowej 

w klasach pierwszych są 3 pełne oddziały plus jeden oddział 6-latków. 

Dyrektor Kornecka powiedziała, że w ZS w Kleszczewie w tym roku też było więcej 

chętnych do przedszkola niż miejsc. 

Radny Drzewiecki spytał czy ta liczba może być spowodowana tym, że od tego roku 

obowiązkowo do przedszkola muszą pójść 5-latki? 

Dyrektorzy potwierdzili. 

Przewodniczący Lesiński spytał czy dzieci spoza gminy uczęszczają do szkół. 

Pani Kornecka powiedziała, że ze względu na bliskość uczęszczają dzieci z Trzeku, 

ale też np. ze Swarzędza. 

Dyrektor Stachowiak powiedział, że do gimnazjum chętnie przyjmują osoby spoza 

gminy, ale powyżej średniej 4.0. W szkole podstawowej jest 8 dzieci z Żernik, 3 dzieci z 

Garbów i 6 dzieci z Poznania, a w gimnazjum 8 dzieci z Żernik i 5 dzieci z Poznania. 

Radny Świątczak zauważył, że duża liczba osób sprowadza się na teren gminy i spytał 

gdzie leży granica możliwości szkół. Powiedział też, że są problemy z za małą stołówką i 

świetlicą. 

Dyrektor Stachowiak powiedział, że chciałby, żeby zostało dobudowane skrzydło do 

szkoły od strony Orlika, być może na gimnazjum. Prosi o uwzględnienie tej potrzeby w 

budżecie. Powiedział też, że w stołówce będą wprowadzone zmiany polegające na 

wydawaniu posiłków podczas dwóch przerw. 

Radny Rajchelt powiedział, że dzienniki elektroniczne pozwalają na łatwiejszy  

i częstszy kontakt z rodzicami. Spytał czy ma to wpływ na lepsze wyniki w nauce i 

dyscyplinę oraz w jaki sposób są wprowadzane dane do dziennika. 
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Dyrektor Kornecka powiedziała, że w każdej sali lekcyjnej jest komputer i nauczyciele 

wprowadzają dane na bieżąco. Powiedziała też, że nie prowadziła statystyk na temat tego 

czy wpłynęło to na poprawę wyników w nauce. 

Przewodniczący Lesiński spytał czy dzienniki elektroniczne ułatwiają pracę 

nauczycielom? 

Pani Kornecka powiedziała, że tak, że np. zaoszczędzi to pracy nauczycielom pod 

koniec roku szkolnego, ponieważ oceny końcowe będą automatycznie przeniesione na 

świadectwo, ale nadal zachowane są tradycyjne formy kontaktu z rodzicami, jak zebrania 

itd. 

Radna Wojciechowska spytała czy szkoły są przygotowane na dodatkowe grupy 

dzieci. Powiedziała też, że świetlica w ZS w Kleszczewie jest czynna za krótko, ponieważ 

jak rodzice odbierają dzieci później niż godzina 13 to dzieci czekają w bibliotece. 

Dyrektor Stachowiak odpowiedział, że liczba uczniów na przyszły rok szkolny będzie 

porównywalna do tego roku szkolnego. 

Dyrektor Kornecka powiedziała, że dzieci w bibliotece przebywają za zgodą 

rodziców, a jeżeli będzie potrzeba to godziny, w których otwarta jest świetlica zostaną 

wydłużone. 

Radny Świątczak spytał czy dziennik elektroniczny jest na serwerze szkolnym. 

Dyrektor Kornecka powiedziała, że na serwerze firmy Vulcan. 

Przewodniczący Lesiński spytał o możliwość uruchomienia przedszkola w Ziminie. 

Dyrektor Melewski powiedział, że rozmawiano o tym podczas posiedzenia Zarządu 

Stowarzyszenia i możliwość jest, ale trzeba zaadaptować pomieszczenie na ten cel. 

Przewodniczący Lesiński spytał czy jest informacja, jaka liczba dzieci mogłaby 

korzystać z przedszkola. 

Dyrektor Melewski powiedział, że do ogniska przedszkolnego, które jest dwa razy w 

tygodniu, uczęszcza 21 dzieci. 

Radna Wojciechowska spytała ile dzieci pięcioletnich było w zerówce w Ziminie. 

Dyrektor odpowiedział, że jedno dziecko. 

Pani Sołtys Fludra powiedziała, że z jej informacji wynika, że ze Śródki mogłoby do 

przedszkola uczęszczać około 10-12 dzieci. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

 

Ad 10. porządku posiedzenia 

W dalszej części przewodniczący komisji udzielili informacje o tematyce posiedzeń:  
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 Radny Urbaniak powiedział, że Komisja Oświaty i Kultury spotkała się z dyrektorami 

zespołów szkół w Tulcach i Kleszczewie oraz szkoły podstawowej w Ziminie, którzy 

udzielili informacji analogicznych do informacji z dzisiejszej Sesji. 

 Radny Lammel powiedział, że tematem obrad Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska była działalność ARiMR. 

 Radny Kazimierz Lesiński powiedział, że tematem posiedzenia Komisji Finansowo – 

Gospodarczej było wydatkowanie Funduszy Sołeckich. 

 

Ad 11. porządku posiedzenia 

Następnie Wójt zdał sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 

 

WYDARZENIA I SPOTKANIA: 

 16 maja odbyło się spotkanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych związane z akcją lato; 

 23 maja odbyło się spotkanie z dyrektorem ZTM w Poznaniu; 

 24 maja odbyło się zebranie koła gminnego Związku Kombatantów RP i Byłych 

Więźniów Politycznych ; 

 

INWESTYCJE I REMONTY GMINNE: 

 Ogłoszony został przetarg na remont wraz z rozbudową budynku GOKiS w 

Kleszczewie – otwarcie ofert nastąpi 6 czerwca; 

 trwa budowa kanalizacji sanitarnej i wodociągu - prace końcowe w Poklatkach i 

Markowicach. Od 10 maja do 10 czerwca planowane są włączenia na odcinku 

Nagradowice-Krerowo; 

 trwa rewitalizacja parku w Kleszczewie - budowa ścieżek, usuwanie zbędnych drzew, 

przygotowanie podłoża pod trawniki, budowa mostków; 

 trwa budowa ulic Poznańskiej i Średzkiej –obejmująca też budowę kanalizacji 

deszczowej; inwestycja powoduje utrudnienia w komunikacji – przeniesiona zastała 

pętla autobusowa z centrum Kleszczewa na zatokę autobusową koło Zespołu Szkół; 

 Zakład Komunalny – budowa wodociągów na nowych terenach inwestycyjnych, 

malowanie przystanków; 

 utwardzanie nawierzchni dróg gruntowych; 

 trwają prace zw. z niwelacja terenu na boiskach trawiastych w Kleszczewie i Tulcach. 

 

 

 



15 

 

INFORMACJE: 

 26 maja o godzinie 12.00 odbędzie się przegląd zespołów piosenki biesiadnej 

Komorniki;  

 28 maja odbędzie się sprzątanie lasu tuleckiego; 

 18 czerwca o godzinie 11.00 odbędzie się poświęcenie tablicy Powstańców 

Wielkopolskich; 

 Do dnia 6 czerwca można składać wnioski o szacowanie szkód spowodowanych 

niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi u Pani Moniki Nowickiej; 

 7 czerwca o godzinie 9: 00 odbędzie się spotkanie sołtysów; 

 

 Pan Wójt poinformował też Radnych, że Stowarzyszenie Gmin i Powiatów 

Wielkopolski zwróciło się do Gminy z propozycją poparcia negatywnego stanowiska 

Stowarzyszenia w sprawie działań podejmowanych przez resort finansów 

zmierzających do zmniejszenia deficytu sektora finansów publicznych w najbliższych 

latach. 

Pani Sekretarz poinformowała radnych, ze projekt oświadczenia wraz ze stanowiskiem 

SGiPW otrzymali wszyscy radni i powiedziała, że przyjecie  takiego oświadczenia jest  

uzasadnione, z uwagi na zawarte  w nim  fakty. 

Ponieważ radni nie mieli pytań Przewodniczący poddał po głosowanie projekt 

oświadczenia. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 

Wszyscy radni  opowiedzieli się za przyjęciem projektu oświadczenia . 

Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu 

 

 Pani Sekretarz powiedziała też, że radni otrzymali zaproszenia od Prezydenta Miasta 

Poznania i Starosty Poznańskiego na 15 czerwca na II Zjazd Samorządów. Udział w 

zjeździe trzeba potwierdzić, więc p. Sekretarz zaproponowała  radnym, że można   

potwierdzić  uczestnictwo w sekretariacie urzędu do końca maja, po czym wysłana 

zostanie informacja zbiorcza.  

 

Ad 12. porządku posiedzenia 

 Ponieważ radni nie zgłosili wcześniej interpelacji, Przewodniczący przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 
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Ad 13. porządku posiedzenia 

 Radny Urbaniak powiedział, że na drodze powiatowej Krzyżowniki – Śródka został 

zdjęty znak kierujący na Tulce i trzeba zwrócić się do ZDP o przywrócenie znaków. 

 Radna Wojciechowska spytała Wójta jak wygląda sprawa nawierzchni na placach 

zabaw.  

Wójt odpowiedział, że Zakład Komunalny w przeciągu kilku dni zajmie się tą sprawą, 

ponieważ już są czynione przygotowania. 

 Pan Sołtys Komornik Książkiewicz spytał jak wygląda sprawa magazynu, w którym 

są składowane odpady w Komornikach. Mieszkańcy są zaniepokojeni sytuacją. 

Pan Wójt powiedział, że Starostwo nie przekazało nowych informacji. Ostatnia 

informacja dotyczyła tego, że Starostwo stara się wyegzekwować decyzję 

stwierdzającą, że osoba prowadząca tą działalność powinna przywrócić to miejsce do 

stanu sprzed rozpoczęcia prowadzenia tam działalności. 

 Radny Świątczak spytał o pojemnik na śmieci w Tulcach. 

Pan Wójt odpowiedział, że pani Monika Nowicka kontaktowała się z firmą Remondis 

i uzyskała informację, że pojemnik jest umieszczony na wniosek zarządcy 

nieruchomości, czyli TBS. 

 Radny Rajchelt spytał o szerokość chodników budowanych w Kleszczewie przy 

drodze powiatowej, czy są one do bram wjazdowych?  

Wójt odpowiedział, że do granicy posesji. 

 Radny Krzysztof Socha powiedział, że nad nowym chodnikiem w Tulcach, od apteki 

do kościoła, w okolicach nowego budynku są niskie skrajnie pod lipami. Powiedział 

też o problemie zanieczyszczenia chodnika przy drodze wojewódzkiej w Tulcach 

materiałem, którym były równane dziury w drodze. 

Pani Sekretarz powiedziała, że pani Sołtys Rutkowska już zgłaszała problem skrajni. 

Pan Wójt poinformował, że usterkę zgłaszano w trakcie odbioru inwestorowi ZDW. 

 Radny Urbaniak zgłosił wniosek by uczniowie szkół z terenu gminy, którzy  zajęli 

czołowe miejsca na terenie powiatu poznańskiego w różnych dziedzinach, zostali 

docenieni przez gminę w formie nagród lub innego wyróżnienia. Radny dodał, że 

dzięki ich wybitnym osiągnięciom gmina jest promowana.  

Pan Wójt odpowiedział, że można podjąć uchwałę na wzór uchwały o nagrodach za 

osiągnięcia w sporcie. Poparł pomysł. 

 Radny Świątczak spytał, w jaki sposób został wybrany Dyrektor GOKiS. 
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Pan Wójt powiedział, że nie było obowiązku przeprowadzenia konkursu, stanowisko 

obsadzono w drodze awansu pracownika. Pan Żelazek przedstawił swoją koncepcję 

działania GOKiS-u, która została zaakceptowana. Koncepcja zawierała m. in. 

propozycję zatrudnienia osoby na stanowisko animatora kultury. Nabór na to 

stanowisko jest w toku. 

 Radny Świątczak spytał czy pani Elżbieta Zimniak zrezygnowała ze stanowiska pracy 

w U.G.? 

Pan Wójt odpowiedział, że tak, że już nie pracuje oraz, że będzie ogłoszony nabór na 

stanowisko ds. obsługi rady i promocji gminy. 

 Przewodniczący Lesiński spytał, kiedy będą Dni Kleszczewa. 

Wójt odpowiedział, że 24 - 26 czerwca. W piątek wystąpi zespół TSA, w sobotę 

zespół No To Co. 

 

Ad 14. porządku posiedzenia 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w sesji i o godzinie 20:30 zamknął obrady. 

 

 

 

 

 

Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Anna Jaszczyńska       Przewodniczący Rady Gminy 

            

         Henryk Lesiński 

 


